

ဆန်းစစ်အကဲဖြတ်မှုများသည် အတန်းအဆင့်နှင့် ကျောင်းသားကျောင်းသူများတွင်ရှိရမည့် ဗဟုသုတနှင့်အတတ်ပညာစံနှုန်းများကို အောင်မြင်နှုန်းမရှိမသော်လည်းကောင်း၊ ၂၀ ရာစုအတွက် ပြင်ဆင်ထားပြီးဖြစ်၍ အထက်တန်းကျောင်းအောင်မြင်ရန် လမ်းကြောင်းပေါ်တွင်ရောက်ရှိနေမှုမရှိတို့နှင့်စပ်လျဉ်းပြီးကျောင်းသားကျောင်းသူများ၊မိဘများနှင့် ဆရာဆရာမများကို တန်ဖိုးရှိသည့် အချက်အလက်များ ရရှိစေပါသည်။ ယင်းဆန်းစစ်အကဲဖြတ်စစ်ဆေးမှုရလဒ်များဖြင့် သင့်ကလေး၏ပညာရေးပိုင်းတိုးတက်မှုရှိမရှိကို သိသာစေမည့် သက်သေခံကိုယ်ထည်တစ်ခုအား တိုင်းတာရန် ရည်ရွယ်ပါသည်။



## W-APT ဆိုသည်မှာ အဘယ်နည်း။

WIDA အဆင့်သတ်မှတ်ခြင်း စစ်ဆေးမှုဆိုသည်မှာ အင်္ဂလိပ်စာလေ့လာသင်ယူသူများ (ELs)အဖြစ် လက်ခံထားပြီးဖြစ်သော မူကြိုတန်းမှ ၁၂တန်းရှိ ကျောင်းသူ ကျောင်းသားသစ်များ(ခရိုင်သို့ ပြောင်းရွှေ့လာသူများ)ကို အင်္ဂလိပ်ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်မှု "စစ်ဆေးခြင်း" ဖြစ်သည်။ ELs (အင်္ဂလိပ်စာသင်ယူ ရန်လိုအပ်သည့်) ကျောင်းသားကျောင်းသူများအား ဖော်ထုတ်သတ်မှတ်ပြီး ယင်းတို့အား သင့်တော်သည့် သင်တန်းများတွင်နေရာချပေးရာတွင် ယင်းစစ်ဆေးမှုသည် ဆရာ/မများကို ကောင်းစွာအထောက်အကူပြုပါသည်။ W-APT သည် လူမှုပေါင်းသင်းဆက်ဆံရေးကဏ္ဍတွင် အင်္ဂလိပ်စာ ကျွမ်းကျင်မှုကိုလည်းကောင်း၊ ပညာရေးကဏ္ဍတွင် အင်္ဂလိပ်စာကျွမ်းကျင်မှုကိုလည်းကောင်း ဘာသာစကားကဏ္ဍလေးမျိုးဖြစ်သည့် နားထောင်မှု၊ အပြော၊ အရေး၊ အဖတ် စသည်တို့ဖြင့် တိုင်းတာပေးပါသည်။ ပညာရေးသို့ဘာသာစကားကို စာသင်ခန်းတွင် ဆက်သွယ်ပြောဆိုရန် အသုံးပြုသော်လည်း လူမှုပေါင်းသင်းရေးပိုင်းဘာသာစကားကိုတော့ နေ့စဉ်အခြေနေအမျိုးမျိုးတွင် အသုံးပြုပါသည်။



## ကလေးအား မည်သည့်အချိန်တွင် စစ်ဆေးမည်နည်း။

ခရိုင်သို့ ပြောင်းရွှေ့ပြီး အင်္ဂလိပ်စာသင်ယူရန်လိုအပ်သော မူကြိုတန်း မှ ၁၂ တန်းအရွယ်ထိ ကျောင်းသားကျောင်းသူများအတွက် W-APT စစ်ဆေးမှုကို တစ်ကြိမ် ပြုလုပ်ရန် စီစဉ်ထားပါသည်။ ယင်းစစ်ဆေးမှုအား ကျောင်းအပ်နှံပြီး ၁၀ ရက်အတွင်းပြုလုပ်လေ့ရှိပြီး ကျောင်းစာသင်နှစ်တလျောက် မည်သည့်အချိန်တွင်မဆိုလည်း ပြုလုပ်နိုင်ပါသည်။



## ကလေးမှ မည်ကဲ့သို့အမှတ်များရမည်နည်း။

၁တန်းမှ ၁၂တန်းအတွင်းရှိ ကျောင်းသူကျောင်းသားများက စစ်ဆေးမှုအပိုင်းတစ်ခုချင်းစီအတွက် ရမှတ်များရရှိမည်ဖြစ်သည်။ နားထောင်မှု၊ အဖတ်၊ အပြောနှင့် အရေး ၎င်းတို့မှ သီးခြားရမှတ်များပေါင်းစု၍ ဥပမာပေါင်းရမှတ်များကို လည်းရရှိမည်ဖြစ်သည်။

- နှုတ်ဖြေ- အပြော (၅၀ရာခိုင်နှုန်း)နှင့် နားထောင်မှု(၅၀ရာခိုင်နှုန်း)ပေါင်းထားသည်
- ဘာသာစကားတတ်မြောက်မှု- အဖတ် (၅၀ရာခိုင်နှုန်း)နှင့် အရေး (၅၀ရာခိုင်နှုန်း)ပေါင်းထားသည်
- စုစုပေါင်းရမှတ်- နားထောင်(၁၅ရာခိုင်နှုန်း)၊ အပြော(၁၅ရာခိုင်နှုန်း)၊ အဖတ်(၃၅ရာခိုင်နှုန်း)နှင့် အရေး(၃၅ရာခိုင်နှုန်း)ပေါင်းထားသည်

ကျွမ်းကျင်မှုအဆင့်အား ၁ မှ ၆ ထိ ၆ ဆင့် ဖြင့် အစီရင်ခံမည်ဖြစ်ပြီး ၁ သည် အနိမ့်ဆုံးအဆင့်ဖြစ်ကာ ၆ သည် အမြင့်ဆုံးအဆင့်ဖြစ်သည်။

၁- ဝင်ရောက်ခြင်း	၂- အစပြုခြင်း	၃- အစပျိုးအောင်မြင်လာခြင်း	၄- တိုးတက်လာခြင်း	၅- မျှော်လင့်ရသလိုဖြစ်ခြင်း	၆ - အောင်မြင်ခြင်း
------------------	---------------	----------------------------	-------------------	-----------------------------	--------------------

ကျောင်းစာသင်နှစ်၏ ပထမစာသင်နှစ်ဝက်အတွင်း မူလတန်းအဆင့်စစ်ဆေးမှုများတွင် ပထမတန်းကျောင်းသားများလည်းပါဝင်နိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ယင်းမူလ တန်းအဆင့်စစ်ဆေးမှုများခံယူသောကျောင်းသား ကျောင်းသူများသည် ၎င်းတို့အား စစ်ဆေးစမ်းသပ်ထားသည့် အချက်အလက်များကို ရရှိမည်ဖြစ်ပြီး ယင်းအချက်အလက်များသည် ယင်းတို့၏အင်္ဂလိပ်စာအရည်အသွေးများအား ယင်းတို့၏ ဆရာ/မ မှသိရှိစေရန် အထောက်အကူပြုပါသည်။ ပုံကြမ်းရမှတ်တစ်ခုအား ပြုလုပ်ပြီး ယင်းအား ကျောင်းသူကျောင်းသားများ ပိုင်နိုင်မှုရှိသည့်ကျွမ်းကျင်မှုများကို ပြန်လည်သုံးသပ်ရန် အသုံးပြုပါသည်။ အပြောနှင့် နားထောင်မှုအပိုင်းတွင် စုပေါင်းရမှတ်တစ်ခုအား အနိမ့်၊ အလယ်၊ အမြင့် သို့မဟုတ် အတော်ဆုံး စသည့် အဆင့်များအလိုက် အစီရင်ခံမည်ဖြစ်သည်။



## ယင်းရမှတ်များအား မည်သို့ အသုံးပြုမည်နည်း။

ယင်းရလဒ်များသည် ကျောင်းသားမှ ခရိုင်သို့စတင်ရောက်ရှိလာသည့်အချိန်တွင် ယင်းကျောင်းသား၏ အင်္ဂလိပ်စာအရည်အသွေးဆိုင်ရာ စမှတ်အဖြစ် လုပ်ဆောင်ပေးပါသည်။ ဤရမှတ်များမှ အင်္ဂလိပ်စာလေ့လာရန်လိုအပ်နေသော ကျောင်းသားများကို ရွေးချယ်သတ်မှတ်ရေးဖြစ်စဉ်တွင်လည်း အထောက်အကူပြုပါသည်။ ကျောင်းသူကျောင်းသားမှ အင်္ဂလိပ်စာနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး နောက်ထပ် သင်ထောက်ကူ လိုအပ်မှုရမရှိ ဆုံးဖြတ်ရန်အတွက် ကျောင်းရှိဆရာဆရာမများနှင့် အုပ်ချုပ်ရေးသူများအဖွဲ့မှ ယင်းရမှတ်များကို အသုံးပြုပါသည်။ အမှတ်ကောင်းရထားသော ကျောင်းသူကျောင်းသားများအား ဤအတန်းသို့ တက်ရောက်ရန်အတွက် ခရိုင်သို့ စတင်ရောက်ရှိလာချိန်တွင် အင်္ဂလိပ်ဘာသာစကားကျွမ်းကျင်ပြီးသား သူများအဖြစ်သတ်မှတ်ပါမည်။



## နောက်ထပ်အချက်အလက်များလိုအပ်ပါသလား

အကဲဖြတ်ဆန်းစစ်မှုများအကြောင်း နောက်ထပ်အချက်အလက်များလိုပါက တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ရေးသုတေသနပြုလုပ်ရေးနှင့် အကဲဖြတ်သုံးသပ်ရေးဆိုင်ရာ ဝက်ဘ်ဆိုက် <http://testing.dpsk12.org> သို့ ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

၎င်းတို့ထုတ်ပြန်ကြေငြာထားသော WIDA နှင့် အကဲဖြတ်စစ်ဆေးမှုများအကြောင်းကို ပိုမိုသိရှိနိုင်ရန်အတွက် ဝက်ဘ်ဆိုက် [www.wida.us/assessment/](http://www.wida.us/assessment/) သို့ ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

သင့်မှ သင့်ကလေးပညာရေးတွင် ပါဝင်ပတ်သက်ပေးရန် ကျွန်ုပ်တို့ တိုက်တွန်းလိုပါသည်။ သင့်ကလေးအား သင်အိမ်တွင်အထောက်အကူပြုပေးနိုင်မည့် နည်းလမ်းများသိလိုပါကနှင့် မသန်စွမ်းမှုအတွက်စစ်ဆေးမှုဆိုင်ရာနေ့ မွမ်းမံပြင်ဆင်ပေးမှုများ ရရှိနိုင်မှုတို့အကြောင်းသိလိုပါကသင့်ကလေးဆရာနှင့် ဆွေးနွေးရန် မတုန်ဆိုင်ပါနှင့်။

အောက်ပါတို့ အပါအဝင် အထောက်အကူပြုသော အချက်အလက်များရှာဖွေရန် <http://standards.dpsk12.org/standards-resources/> ကိုဝင်ရောက်ကြည့်ရှုရန် တိုက်တွန်းလိုပါသည် -

- မိဘများအတွက် နည်းပညာဆိုင်ရာ လမ်းညွှန်
- အင်္ဂလိပ်စာသင်ယူသူများအတွက်အချက်အလက်များ
- ကော်လိုရာဒိုပြည်နယ်မှ ရင်းမြစ်များ

သင့်တွင် အကဲဖြတ်ဆန်းစစ်မှုနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး မေးခွန်းများရှိပါက သင့်ကလေးကျောင်းသို့ တိုက်ရိုက်ဆက်သွယ်ပါ (သို့) မိသားစုများအတွက်ဒေသတွင်းအစိုးရဝန်ဆောင်မှုများဌာနသို့ (၇၂၀)၄၂၃-၃၀၅၄ သို့ဆက်သွယ်ခေါ်ဆိုပါ။